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POGOVOR S PREDSEDNIKOM OBČINE MOSTE
Z združitvijo občin Ljubljonu-Moste in Polje bodo vsklnjeni vsi pogoji zn

enakomernejšo rast življenjskega standarda
Združitev občin Moste in Polje v novo občino Moste-Polje je 

v zadnjem času naše osrednje vprašanje in se o njem povsod mno
go razpravlja. Zato smo naprosili preusednika naše oocine tovariša 
Cirila talna naj nam okrog združitve ten dveh občin pove kaj več. 
Tov. predsednik se je našemu vaonu nadvse prijazno odzval ter
med drugim dejal:

Tov. Fain: »V perspektivnem na
črtu se predvideva 5 milijard za 

družbeni standard«

»Združitev občin Moste in Polje 
ni osamljen pojav, je pa v kon
kretnem primeru izredno pomem
ben. Eden izmed glavnih razlogov 
združitve je ta, da z njo ustvar
jamo izredno močno skupno eko
nomsko osnovo za nadaljni hitrej
ši in popolnejši industrijski, go
spodarski in komunalni razvoj ter 
tako tudi osnovo za hitrejši dvig 
vsesplošnega družb, standarda.

Razvijajoča se industrija je po 
urbanističnem načrtu za vsako ob
čino posebej postala preozka. Z 
združenimi močmi bomo lahko sa
mo v petletnem perspektivnem 
obdobju 1961—65 zgradili tele ob
jekte: tovorni kolodvor, kurilni
co, novo tovarno testenin, ki jo 
bo že letos začela graditi pre
hrambena industrija, parno pe
karno, silose in skladišča; nada
lje bomo znatno povečali in re
konstruirali že obstoječa podjet
ja: papirnico Vevče, Saturnus,
nov program kemične industrije, 
ki se bo razvijala na ozemlju in
dustrijskega področja v Zalogu, v 
načrtu je tudi velik kombinat za 
konzerviranje, ki bo eden največ
jih tovrstnih objektov v državi

itd. V zvezi z izgradnjo tega kom
binata se postavlja velika naloga 
in polna odgovornost pred delov
ne kolektive Agrokombinata, to
varne Emona iz Zaioga, emba
lažnega oddelka Saturnusa, Agro- 
indusa ter kmetijskih zadrug. Ves 
ta proces industrializacije nove 
občine pa bo ustvaril pogoje za 
hitrejši in ekonomicnejši utrip 
življenja v novi občini česar ne 
bi mogli doseči z razdvojenimi 
sredstvi v bivših občinah Moste 
in Polje.

Glede na relativno zapostavlja
nje nekaterih področij oben do
sedanjih komun v izgradnji ko- 
munainih objektov ter objektov 
družbenega standarda bo združi
tev pretrgala dosedanje meje 
in omejitve ter povezala celotno 
ozemlje ne samo na področju in
dustrije in gospodarstva nasploh, 
marveč bodo vskiajeni pogoji za 
enakomernejšo rast življenjskega 
standarda vseh občanov. Posebej 
velja to za področje kulture, pro
svete, telesne vzgoje in turizma — 
tu se nam z združitvijo odpirajo 
nova področja, saj bodo lahko na
ši delovni ljudje v neposredni bli
žini prijetno preživljali svoj pro
sti čas. V perspektivnem načrtu 
nove občine je n. pr. predvidenih 
5 milijard za investicije na pod
ročju družbenega standarda — to 
je mnogo več, kot sta doslej lo
čeno investirali na tem področju 
obe bivši občini.

O predlogu združitve so raz
pravljali in sprejeli vsi zbori vo
livcev ter organi ljudskih odbo
rov, Izvršni svet LRS pa je 12. 
t. m. razpravljal o tem predlogu 
in dal v celoti vse v razpravo 
Ljudski skupščini LRS, ki bo o 
tem odločala že 30. t. m. Združi
tev sama bo imela veljavo od 1. 
januarja letos in so vse akcije v 
zvezi s sprejemanjem družbenega 
načrta in proračuna že skupne za 
ozemlje obeh bivših občin. Ko bo 
sprejet družbeni načrt in prora
čun nove občine, bo na vrsti še 
5-letni perspektivni plan razvoja, 
v katerem je predvidenih 61 mili
jard bruto produkta. Tako visok 
skupni bruto produkt bo dal obe
ma dosedanjima komunama po
trebno stimulacijo ter ostvaril že 
davno nakazano pravilno delitev 
narodnega dohodka. Kot je že

znano, pospešeno prehajajo števil
ne službe in pristojnosti okraja v 
pristojnost občin. Odslej bodo ob
činski organi vodili posle posre
dovanja dela in socialnega zava
rovanja, bančne posle, katastrsko 
upravo, prosvetno in socialno de
javnost, preventivno zdravstveno 
službo, inšpektorat dela, prijavo 
in odjavo službe, razvoj gospo
darstva in kmetijstva itd. Na po
dročju sodstva bodo ukinjena 
okrajna ter ustanovljena občin
ska sodišča, ki bodo tako s si
stemom poravnalnih svetov v ob
čini približala prebivalcem tudi to 
službo. Vse to bo zahtevalo po
polnejšo organizacijo poslovanja 
v občini, ozko pa je vezano tudi 
na pomanjkanje poslovnih -pro
storov in kakovostnih strokovnih 
kadrov.

Sedež nove občine ter vseh po
litičnih organizacij bo v stavbi 
bivše občine Moste. Da bi prido
bili dodatne prostore za nemoteno 
in razširjeno poslovanje, preure
jamo I. nadstropje, stanovalcem 
tega nadstropja pa bomo z naje
tim kreditom v znesku 24 milijo
nov kupili primernejša stanova
nja. Za potrebe družbenih orga
nizacij bomo do konca leta 1961 
dogradili na Kodeljevem posebno 
poslopje, ki bo stalo okoli 38 mi
lijonov. Občinski sindikalni svet, 
Delavska univerza in Meščanska 
skupnost se bodo preselili v do
sedanje prostore postaje Ljudske 
milice, ta pa bo dobila nove pro
store na Zaloški cesti. Glasbena 
šola na Kodeljevem bo zasedla

V soboto, 7. januarja 1961 je 
mladina Most in Polja na zdru
ženi konferenci podala obračun 
dela v prejšnjem letu. Prisotni so 
imeli priložnost, spoznati proble
me mladine Most in Polja, saj so 
jih v razpravi po poročilu, ki ga 
je imel tov. Ivan Steblaj krepko 
načeli, pretresali in kritično raz
mišljali o njih. S posebno pozor
nostjo so bili prikazani problemi 
organizacije LM pri idejno poli
tičnem delu, pri delu vaških in 
šolskih aktivov ter aktivov po 
podjetjih, pri agitaciji za delovne 
akcije in pri ostalih dejavnostih.

vse sproščene prostore v isti stav
bi, ko pa bo dograjena nova kino 
dvorana, bo dobila šola še seda
nje prostore kina Triglav. V stav
bi nove kino dvorane bodo zgra
jeni še klubski prostori, čitalnica 
in drugi potrebni prostori, ki bo
do ugodno vplivali na živahnejši 
razmah družbenega življenja.

Teritorij nove občine bo obse
gal ozemlje obeh bivših občin Mo
ste in Polje; v bližnji prihodnosti 
seveda lahko pride do teritorial
ne spremembe, o čemer pa bodo 
izrekli svojo besedo prizadeti vo
livci na svojih zborih.

Na področju bivše občine Polje 
bo ostal krajevni odbor s krajev
nim uradom, matično službo ter 
odsekom za kmetijstvo in gozdar
stvo. V prostorih tega urada bo 
verjetno tudi sedež združenih za
drug.

Z združitvijo vseh služb obeh 
bivših občin, s prevzemom števil
nih pristojnosti iz okrajnega me
rila, z ustanovitvijo občinskega 
sodišča ter glede na napovedano 
in potrebno združevanje nekaterih 
gospodarskih in družbenih orga
nizacij, pa čaka vse organizacije 
v občini zlasti pa organe delav
skega upravljanja in delovne ko
lektive v celoti obilica nalog in 
odgovornosti. Za rešitev teh zah
tevnih nalog bomo morali napeti 
vse sile, pokazati popolno razu
mevanje ter pravilno gledanje na 
združitev kot vsestransko potreb
no in vsesplošno korist«, je za
ključil predsednik občine tovariš 
C. Fain.

Program dela, ki ga je sprejela 
konferenca, je zelo obširen, saj 
predvideva poleg športne in kul
turne dejavnosti, agitacije za več
je delovne akcije in za popoldan
ske lokalne akcije še mladinsko 
politično šolo, šolo za življenje, 
ciklus predavanj v občinskem 
merilu in predavanja po aktivih.

Novoizvoljeni 35-članski komite 
ima pred seboj torej važne in od
govorne naloge, katerim bo kos 
le z aktivnim delom vseh članov 
LM in s pomočjo družbeno-poli- 
tičnih organizacij v občini Ljub- 
Ijana-Moste-Polje.

Združena konferenca ObK 
IMS Ljubljana-Moste-Polje
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Aktualna vprašanja mladine na vasi
Vprašanja vsebine in metod de

la aktivov LM na vasi so v zad
njem času pogosten predmet raz
pravljanja na sestankih komite
jev. Jasna stališča glede perspek
tivnega razvoja v naši deželi so 
sprožila mnoge pozitivne razpra
ve. V le-teh je bila očitna težnja 
najti mesto LM in njene oblike 
dela na vasi v okviru razvojnih 
teženj našega kmetijstva. Ne sme
mo prezreti dejstva, da je pone
kod prišla praksa aktivov LM na 
vasi v neki meri v nasprotje s 
perspektivo razvoja kmetijstva. 
To je bilo opaziti zlasti ob vpra
šanju, kakšen naj bo odnos mla
dine in njene organizacije do zgo
raj omenjenega dejstva oziroma 
kakšen naj bo njen položaj ob 
ZK. Tu je mišljeno delo aktiva, 
ki naj ne podpira samo gospo
darskih, temveč tudi družbeno
politične cilje razvoja in preob
razbe naše vasi. Menim, da se 
mora sleherni mladinski aktiv v 
svoji dejavnosti izogniti enolič
nosti. Ni že dober aktiv čigar de
lovni program vsebuje ideološko- 
politično vzgojo mladine, agitaci
jo za delovne brigade in podobno, 
a ne upošteva ostalih potreb in 
stremljenj mladine. Prav tako pa 
tudi ni dober mladinski aktiv, ki 
redno organizira kulturne in

športne prireditve, a ne daje vpo
gleda oziroma mladini ne razlaga 
problematike pri razvoju gospo
darstva v občini, okraju in v naj
širšem smislu. V obeh primerih 
mladina ni zadovoljna z dejavno
stjo aktiva, to pa je tudi vzrok 
pasivnega zadržanja večjega ali 
manjšega dela prizadete mladine. 
Mladinski aktivi — ne samo na 
vasi — morajo težiti za tem, da bo 
njih dejavnost zadovoljevala in
terese kar največjega števila član
stva. Stvar aktiva je, da vzbuje
nim in zapaženim interesom mla
dine k napredku. Aktiv, ki je si
romašen v svoji aktivnosti in či
gar dejavnost ni pestra, se često 
najde pred vprašanji, ki jih ne 
more rešiti Nesposobnost reševa
nja raznih problemov pa je v 
vzročni zvezi z že omenjenim pa
sivnim zadržanjem mladine.

Potrebno je točno opredeliti na
loge vodstev naših osnovnih akti
vov na vasi. Se prej pa mora 
vodstvo pri ustanavljanju in raz
vijanju omenjenih aktivov izpol
niti sledeče naloge:

— Zainteresirati mlade ljudi na 
vasi za sodelovanje in delo v mla
dinskih organizacijah, se pravi: 
približati se tej mladini, seznaniti 
jo z delom, jo pritegniti v delov

ne vrste in jo napraviti kar naj
bolj aktivno!

— V že obstoječih aktivih raz
širiti njih dejavnost in jim po
magati pri usposabljanju za delo 
v današnjih in bodočih razmerah.

Mladinski aktiv moremo in mo
ramo organizirati povsod, to je 
v vsaki vasi, kjer živi toliko mla
dincev, kolikor je — po statutu 
LMJ — potrebno, da se lahko 
ustanovi aktiv. Pri tem ni nujno, 
da je v vasi zadruga ali državno 
posestvo. Želim omeniti napačno 
mnenje nekaterih, ki trdijo, da 
je za uspešno delo aktiva odlo
čilno število članov. Na slabo raz
vitem področju mora biti mladin
ski aktiv organizator družbene de
javnosti mladine v neposrednem 
stiku z njo, biti mora pobudnik 
akcij, katerih cilj je ustvarjanje 
osnovnih in materialnih pogojev 
za društveno življenje na vasi. 
Njihova skrb je, zagotoviti pri
merne društvene prostore in njih 
opremo, gradnja igrišč, zbiranje 
sredstev za nabavo športnih re
kvizitov, sredstev za plačevanje 
predavateljskega kadra in podob
no. Vse te naloge bo vodstvo ak
tiva uspešno izvrševalo, če bo za 
vodjo posamezne dejavnosti pri
mernega in politično zrelega mla
dinca. Tako zadolžen mladinec bo 
svojo nalogo opravljal ob pomoči 
vodstva aktiva in ostalih mladin
cev. Posamezne interesne skupi
ne mladih (športna, kulturna, go
spodarska itd.) pa bi povezovalo 
vodstvo aktiva s sistematičnim 
ideološko-političnim delom.

Najbolj znana interesna skupina 
mladine na vasi je klub mladih 
zadružnikov. Ti klubi so lahko v 
vsaki vasi, če je v njej kmetijska 
zadruga, zadružno ali državno po
sestvo, ker jim le-ti zagotavljajo 
za delo potrebna sredstva, nudijo 
pa jim tudi ostalo potrebno po
moč. V klubu mladih zadružni
kov najdemo izključno dekleta in 
fante, ki so zaposleni v KZ ali 
na posestvu. Med njimi so člani 
zadružnih svetov, delavci zadruž
nih obratov in raznih ekonomij. 
Ti mladi ljudje s svojim delovnim 
poletom in z naprednimi interesi 
krepijo in bogatijo dejavnost za
druge, s tem pa krepijo gospo
darsko moč naše vasi. Mladi za
družniki so in morajo biti pobud
niki raznih oblik dela v zadrugi 
oz .na vasi. Naj naštejem nekaj 
teh delovnih oblik: čiščenje in 
škropljenje sadnega drevja, načrt
no zatiranje škodljivcev, trošenje 
umetnih gnojil itd. K takšnemu 
delu naj pritegne vodstvo aktiva 
na vasi poleg mladih zadružnikov 
tudi ostale mladince. Tovrstna 
aktivnost kmečke mladine pestri 
njeno delo, ji predstavlja vir do
hodkov in omogoča zaposlitev 
mladine v zadrugi. Dolžnost vod
stva aktiva pa naj bo, povezati 
že omenjeno delo s strokovnim iz
obraževanjem. Oboje — vključe
vanje v delo in organizirano iz
obraževanje — bo zbližalo mlade 
ljudi, istočasno pa bo zainteresi
rano vodstvo zadrug in posestev 
za delo mladinskega aktiva.

Ivica Zorko
Teden varnosti

SPREJEM CICIBANOV V PIONIRJE 
na osnovni šoli Maksa Perca

Proti koncu lanskega leta je bil 
na pobudo republiškega odbora 
sindikatov organiziran Teden var
nosti — odslej naj bi bil tak teden 
redno vsako leto.

V naši občini smo dokaj uspeš
no organizirali akcijo za Teden 
varnosti. Predvsem je šlo za mo
bilizacijo vseh činiteljev, ki bi s 
svojim znanjem in izkušnjami 
lahko pripomogli k čimboljšemu 
uspehu. Glavno delo je imela ob
činska komisija HTZ. Najprej so 
se sestali vsi varnostni tehniki in 
predstavniki komisij HTZ, nato pa 
je bila seja komisije HTZ pri 
ObLO.

Na seji je bilo za Teden var
nosti sprejetih več važnih skle
pov in sicer:

1. Vsak mesec naj bo sestanek 
vseh varnostnih tehnikov in pred
sednikov komisiji HTZ po pod
jetjih. Sestanki naj bodo vsako 
pot v prostorih drugega podjetja, 
da bi tako poudarili važnost HTZ 
v vseh gospodarskih organizaci
jah v občini!

2. Vsa podjetja, ki še niso se
stavila pravilnikov HTZ, naj jih 
sestavijo in takoj predlože v pre
gled občinski komisiji HTZ.

3. Varnostni tehniki in pred
stavniki komisij HTZ v podjetjih 
naj si v Tednu varnosti ogledajo 
2 veliki moderno urejeni tovarni 
s posebnim poudarkom na orga
nizaciji njihove službe ZHV.

4. Po podjetjih naj bodo na pro
gramu strokovna predavanja in 
filmi o preventivi.

5. Po podjetjih je organizirati 
zdravniške preglede delavcev in 
vajencev, ki delajo na zdravju 
škodljivih delovnih mestih.

0. Vsak mesec naj bo eno pre
davanje iz preventive za varnost
ne tehnike in predsednik« komisij 
HTZ.

7. V vseh podjetjih naše občine 
naj v Tednu varnosti organi de
lavskega samoupravljanja na svo
jih sejah kot posebno točko dnev
nega reda vprašanje varnosti v 
podjetju.

8. Varnostni tehniki, predsed
niki komisij HTZ, mojstri in pred
delavci naj si ogledajo razstavo 
HTZ v podjteju Saturnus.

To so bili sklepi občinske HTZ 
komisije za Teden varnosti in 
uresničeni so bili skoraj 100 %. 
Zelo lepo je uspela predvsem 
strokovna ekskurzija v Tovarno 
glinice in aluminija Kidričevo ter 
v tovarno metalnih konstrukcij 
Metalno v Teznem pri Mariboru.

Nekatere naloge, ki si jih je 
zadala komisija HTZ, pa pred
stavljajo stalno nalogo in skrb 
za varnost v območju naše občine. 
Na rednih mesečnih sestankih ob
ravnavajo varnostni tehniki in 
predsedniki komisij HTZ iz pod
jetij tekočo problematiko na te
renu in perspektivne naloge s te
ga področja. Redni so tudi zdrav
niški pregledi oseb, ki delajo na 
zdravju škodljivih delovnih me
stih. Na periodičnih pregledih je 
bilo pregledanih več kot 3000 oseb. 
V Tednu varnosti so bila skoraj 
v vseh podjetjih pregledana 
zdravju škodljiva delovna mesta 
ter s strani organov podjetij pod- 
zveti primerni ukrepi. V vseh več
jih podjetjih so organi delavskega 
upravljanja vključili v svoje delo 
tudi posebne razprave o HTV.

V Saturnusu so o tem razprav
ljali DS, UO in sindikalna orga
nizacija. Tu so organizirali tudi 
razstavo HTZ in objavili več 
člankov iz službe HTZ v GLASU 
SATURNUS. V Crevarni so v 
Tednu varnosti odprli zdravstve
no posvetovalnico. K boljšemu 

(Nadaljevanje na 3. str.)

Cicibani so že nestrpno priča
kovali ta dan. Dečki in deklice, 
vsi lepo umiti in praznično oble
čeni ,so prišli v dvorano, ki je 
bila slavnostno okraSena. V dvo
rani so bili zbrani tovariš upra
vitelj, tovarišice in tovariši uči
telji in starši. Starejši pionirji so 
pripravili vse potrebno in skrbeli 
za red.

Spored so izvajali pionirji z le
pimi pevskimi točkami in recita
cijami. Direktor tovarne Teol tov. 
Vladimir Grosar je kot zastopnik 
patronata naše šole oziroma od

reda podaril pionirjem nov kra
sen prapor. Tovariš upravitelj je 
v kratkih besedah obrazložil po
men tega prapora in poudaril, da 
ga moramo skrbno čuvati. Potem 
so cicibani prikorakali na oder in 
si nadeli titovke ter pionirske ru
te. S tem so postali pionirji.

Pionirji imajo večje dolžnosti 
kot cicibani. Morajo se bolj prid
no učiti. Po proslavi so bili v šoli 
novo sprejeti pionirji pogoščeni in 
se dobro zabavali.

Radovan Golja 3. b

Tovariš Vladimir Grosar, direktor tovarne Teol, izroča pionirjem 
odreda Maksa Perca nov prapor
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Meščani &pxa&ulema in adg^iuvcfama
V tej številki začenja uredništvo Meščanske skupnosti objav

ljati odgovore občanov na postavljena vprašanja naših sodelavcev. 
S tem si želimo navezati trdnejše stike z bralci. Postavljena vpra
šanja bodo z raznih področij življenja v občini. Za to številko smo 
izbrali štiri vprašanja, ki smo jih zastavili šestim občanom in sicer:

# 1. Kaj menite o našem časopisu?
# 2. Kaj menite o združitvi občin Moste in Polje?
# 3. Vaše najprijetnejše doživetje v letu 1960?
0 4. Kaj menite o družbenem življenju v Mostah?

BORUT POGAČNIK, dijak, star 
16 let, stanuje na Poljanski cesti 
97:

1. »Ne vem, da izhaja Meščan
ska skupnost! Povejte mi kako bi 
postal njen naročnik?

2. Združitev bo vsekakor ko
ristna. Dosedanja meščanska ob
čina je industrijsko močno raz
vita in menim, da bo lahko pozi
tivno vplivala tudi na nadaljnji 
razvoj bivše občine Polje.

3. Izboljšal sem ocene in vede
nje v šoli — to pa je vsekakor 
precejšnji osebni uspeh v minu
lem letu.

4. Za razgibano družbeno življe
nje sem še premlad. Včasih ho
dim v kino Triglav, včasih pa za
vijem tudi v mesto. Sicer se 
ukvarjam s košarko in hodim v 
glasbeno šolo.-«

ELIZABETA HOMAN, učitelji
ca, razredničarka 5. razreda, po
učuje angleščino, stara 54 let, sta
nuje v Pokopališki ulici blok 3:

1. »Naročena sem na Meščan
sko skupnost, njena vsebina mi 
je všeč, ker je pestra in obravna
va pomembna vprašanja s področ
ja življenja v občini. To pestrost 
pa je treba na primeren način še 
izboljšati.

2. Z združitvijo občin Moste in 
Polje bomo dosegli hitrejši gospo
darski in družbeno-politični raz
voj.

3. Stanovanje sem dobila že le
ta 1958, v letu 1960 pa imam za 
najbolj prijetno doživetje to, da 
smo pri dijakih vzbudili precejš
nje zanimanje za vsestransko de
lo, na katerega gledajo bolj zrelo 
kot doslej.

4. Kljub številnim organizaci
jam, kjer lahko najdemo tudi ko
tičke za družbeno življenje (Svo
boda, TVD Partizan, športne or
ganizacije itd.), lahko vendar re
čem, da je družbeno življenje v 
Mostah premalo razgibano. Manj
ka kvalitetnejših prireditev, dvo
ran in ostalih prostorov, kjer bi 
se lahko razvijalo bogatejše druž
beno življenje. Kvalitetne prire
ditve v mestu so vabljive tudi 
zame in zato se večkrat zapeljem 
proti mestu«

IVAN LOBNIK, šef računovod
stva, star 50 let, stanuje v Prvo
majski 13:

1. ^Naročen sem na vaš list, 
vsebina je pestra, vendar se mi 
zdi, ker skušamo vse kar se da 
izboljšati, da bi lahko izboljšali 
kakovostno in tehnično plat Me
ščanske skupnosti. To pa je v ro
kah uredniškega odbora, pa nai 
se potrudi!

2. O združitvi občin lahko po
vem le svoje subjektivno mnenje, 
ki pa ne more biti zasnovano na 
Podrobnem poznavanju razmer in 
Potreb, ker sem za sedaj še zelo 
“■mlad« Moščan.

3. Pred tremi meseci sem dobil 
novo stanovanje — to je vsekakor 
najprijetnejše, kar sem doživel v 
ntinulem letu.

4. Navajen sem zahajati v me- 
»to ter si poiskati kvalitetnejših

prireditev. Kot novinec v Mostah 
pa družbenega življenja ne po
znam, da bi o njem kaj več po
vedal.«

BORBARA MOSKON, gospodi
nja Pokopališka ulica 5:

1. »Prebrala sem samo tri šte
vilke, ker ostalih nisem prejela. 
Z vsebino sem zadovoljna, ker iz 
Meščanske skupnosti zvem pro
blematiko naše občine. Format 
odgovarja. Želim postati stalni na
ročnik.

2. O združitvi sem mnogo sli
šala in mislim, da je to pametno, 
ker so naselnja obeh občin skoraj 
spojena in ni opaziti prehoda 
(meje). ,

3. Najbolj Srečna v letu 1960 
sem bila, ko se je sinu rodila 
hčerka Barbka.

4. Zadržujem se predvsem do
ma, rada pa hodim v kino Tri
glav; vendar mislim, da se v Mo
stah ne moremo pohvaliti s kakš
nim boljšim lokalom ali prostori, 
kjer bi se lahko razvijalo kultur
no življenje Moščanov.

Menim, da bi v kinu Triglav 
lahko predvajali tudi boljše fil
me in imeli tudi kako premiero.

JOŽE REBOLJ, upokojenec, 
Partizanska cesta 5, podpredsed
nik Društva upokojencev Moste:

1. »Prebral sem vseh pet šte
vilk Moščanske skupnosti. Mislim, 
da je list boljši, kot je bila Me
ščanska kronika, ker zajema vsa 
področja meščanskega življenja. 
Naročen sem na več časopisov in 
z veseljem bi postal tudi stalni 
naročnik Moščanske skupnosti.

Barbara Moškon: »Zdim postati 
stalni naročnik 

Moščanske skupnosti«

V Moščanski skupnosti pogre
šam članke, ki bi Moščanom po
jasnjevali nešteto vprašanj zla
sti s komunalnega področja. Pre
bivalce živo zanimajo nove in ne
dokončane gradnje ter sploh vse 
nove stvarintve v Mostah. Obseg 
časopisa je primeren.

2. O združitvi občin vem le to, 
kar sem slišal na zboru volivcev 
terena Novi Vodmat.

Ne vem, koliko je stvar že zre
la, ker je o vsem premalo pojas
nil.

3. Ker se čutim zdravega sem 
se leta 1980 honorarno zaposlil 
in se mi je s tem zboljšal živ
ljenjski standard.

4. Na to vprašanje je težko od
govoriti, ker družabnega življe
nja v Mostah skoraj ni. Nehote

pomislim na prosvetna* društva, 
javne lokale; klube itd. Vsega te
ga Moščani nimamo.

JANEZ OŠABEN, star 31 let, 
po poklicu grafik, stanuje Bavd- 
kova ulica 5:

1. »Vem da izhaja Meščanska 
skupnost. Dosedaj sem prebral 
vse številke. Z veseljem bi po-

(Nadaljevanje z 2. str.)
uspehu našega Tedna je precej 
pripomogel tudi Zdravstveni dom 
Moste.

Razumljivo je, da so se pri vsem 
tem delu pokazale nekatere po
manjkljivosti, ki pa jih bo treba 
v prihodnje odpraviti, če hočemo, 
da bo Teden varnosti res v celoti 
uspel. Predvsem bi tukaj omenil 
potrebo po sodelovanju in pomoči 
množičnih organizacij, zlasti sin
dikatov. Dalje imamo za pomanjk
ljivo in nepravilno prakso dejstvo, 
da so glavno nalogo v tej zvezi še 
vedno opravljali le občinski refe
renti. Člani občinske komisije 
HTZ naj bi v prihodnje prevzeli 
tudi konkretne zadolžitve za Te
den varnosti in naj bi s svojim 
aktivnim delom skrbeli za izved
bo sklepov komisije, ne pa pre
puščali izvedbo sklepov le uprav
nim organom ObLO. Menimo, da 
je organizacija Tedna varnosti 
predvsem delo občinskih komisij 
HTZ kot kolegialnega organa ter 
sindikatov. V naši občini imamo 
sedaj okoli 17 podjetij, a le tri 
varnostne tehnike, ki so zadolže
ni samo za HTV. To nam doka
zuje, da smo kljub rasti števila 
zaposlenih in kljub večanju pro
izvodnih nalog še vse premalo 
pozorni na higiensko - tehnično 
varnostno službo. V Tednu varno
sti se je pokazalo, da posvečajo

stal stalni naročnik. Oblika lista 
je primerna, vsebina pa bi bila 
lahko nekoliko prestrejša.

2. Menim, da je združitev občin 
Moste in Polje ekonomsko zelo 
opravičena. Tudi teritorialno tvo
rita ti dve občini zaključeno celo
to.

je v zadnjih dveh letih polepšal 
tudi zunanji videz naše občine.

4. Družbenega življenja v Mo
stah skorajda ni. Le DPD Svo
boda v Zeleni jami skuša poživiti 
kulturno prosvetno dejavnost. Mo
ščani pogrešamo predvsem čital
nico, primeren gostinski lokal in 
pa kino dvorano.«

v nekaterih podjetjih premalo 
pažnje službi HTZ tudi organi 
delavskega samoupravljanja. V 2 
večjih podjetjih v območju naše 
občine je namreč razpravljala o 
HTZ samo sindikalna organiza
cija.

Kljub nekaterim pomanjkljivo
stim pa vendar lahko ugotovimo, 
da je Teden varnosti v marsičem 
uspel ter nam tako dal dragocene 
izkušnje za prihodnje delo.

Menimo tudi, da bi se lahko 
znatno izboljšali delovni pogoji 
zaposlenih ter zmanjšalo število 
nezgod če bi uvedli sistem nagra
jevanja za tiste, ki v nekem kraj
šem ali daljšem razdobju sami ne 
bi utrpeli nezgode oziroma je ne 
prizadejali drugim.

Razumljivo je, da je bil Teden 
varnosti samo uvod in poskus, 
kako preiti z novimi metodami 
v stalno in nenehno skrb za de
lovnega človeka proizvajalca, ka
ko izboljšati delovne pogoje za
poslenih in zmanjšati obratne ne
zgode ter obolenja, ki nastajajo 
v zvezi z delom. Ob koncu lahko 
ugotovimo, da je ml Teden var
nosti v naši občini uspešen, na- 
daljni uspehi ph bodo sledili, če 
bomo še naprej vztrajno delali 
zlasti v preventivi ter na pridob
ljenih izkušnjah dosegali nove, še 
lepše rezultate svojega dela.

K. A.

3. V letu 1960 sem dobil sta
novanje, zelo me veseli tudi, da se

Jože Rebolj: »V Mostah je premalo družabnega življenja

Teden varnosti v naši občini
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Organizacija in pristojnost
TRŽHI INŠPEKCIJI

Novi zakon o tržni inšpekciji je v celoti zasnovan 
na elememih, po katerih je urejen sistem naše 
državne uprave. Temu primemo ureja zakon pri- 
s:oinosr, medsebojna razmerja, položaj in organi
zacijo inšpekcijskih organov ter postopek in po
oblastila pri delu tržnih inšpektorjev

m

Na Kodeljevem raste nov dom 
STANOVANJSKE SKUPNOSTI

V obdobju izgradnje socializma, 
ko ostaja kot nujnost prehodne 
dobe blagovna proizvodnja in iz
menjava, je skupnosti potrebna 
družbena kontrola, katere naloga 
je, preprečevati prehod nadgrad
nje blagovnih odnosov v protiso
cialistične tendence. V slednje je 
šteti tudi razne ozke lokalistične 
interese posameznih gospodarskih 
organizacij in organov, ki so kot 
take nasprotne interesom celote. 
Preko predpisov in ukrepov, ki so 
izraz volje oblasti delovnega ljud
stva, družba vsklaja te interese v 
v korist skupnosti in tako 
končno tudi v korist vsakega dela 
te skupnosti. Zato ima boj za za
konitost in dosledno izvajanje za
konov in predpisov oziroma boj 
proti kršiteljem predpisov po
membno in važno mesto.

V sedanjih pogojih tržnih odno
sov in formiranja enotnega jugo
slovanskega gospodarskega po
dročja in tržišča ima tržna in
špekcija kot pravzaprav edina go
spodarska inšpekcija mora pri 
kontroli izvajanja predpisov za
znati tendence, ki zavirajo proces 
formiranja enotnega tržišča, tega 
važnega faktorja gospodarskega 
razvoja naše države. Naloge tržne 
inšpekcije so predvsem kontrola 
poslovanja vseh gospodarskih or
ganizacij, ustanov in fizičnih oseb 
glede blagovnega prometa in sto
ritev kakor tudi glede odkrivanja 
aktov državnih organov in orga
nizacij, s katerimi se kršijo ali ne 
izvajajo predpisi s področja bla
govnega prometa in opravljanja 
storitev. Te naloge postavljajo 
službo tržne inšpekcije v poseben 
položaj, za kar ima tudi ustrezna 
pooblastila.

Pristojnost službe tržne inšpek
cije kot celote se z novim zako
nom sicer ni v ničemer spremeni
la. Veča se le obseg, ker stalno 
narašča število gospodarskih or
ganizacij ter njihovih poslovnih 
enot in ker se postopno prenašajo 
na tržno inšpekcijo nekateri posli, 
ki so bili doslej pridržani drugim 
organom (večji del poslov vinar
ske inšpekcije, kontrola kakovosti 
blaga za izvozi. Vendar je ta pri
stojnost — v razliko od prejšnje 
uredbe — s tem -nkonom strogo 
ra-mejena na inšpekcijske organe 
politično - teritorialnih enot. Pri
stojnost vsakega inšpekcijskega 
organa je točno določena, medtem 
ko so imeli prej vsi inšpekcijski 
organi ne glede na stopnjo prak
tično isto pristojnost.

Posli so razdeljeni na posamez
ne inšpekcijske organe tako, da 
je na prvem mestu v zakonu do
ločena pristojnost občinskega or
gana tržne inšpekcije. Ta organ je 
pristojen za vse posle inšpekcij
skega nadzora, razen onih, ki so 
posebej določeni v pristojnost in
špekcijskih organov višje stopnje.

Slednji lahko opravljajo le tiste 
posle, ki so jim z zakonom dolo
čeni; občinski organ pa je pristo
jen tudi takrat, kadar z zakonom 
ni določeno, kateri organ je pri
stojen. Razmejitev poslov je za
snovana po vrsti, zamotanosti in 
pomenu posla, kakor tudi po inte
resu politično-teritorialnih enot.

V pristojnost občinskega organa 
tržne inšpekcije sodi nadzor nad 
vsem prometom na drobno, nad 
cenami v tem prometu, gospodar
skimi organizacijami oziroma po
slovnimi enotami za promet na 
drobno, dalje nadzor nad gostin
skimi, obrtnimi, založniško - ti
skarskimi in podobnimi storitva
mi oziroma organizacijami ter za
sebniki, ki opravljajo te storitve, 
nad trgi na drobno ter komisij
skimi podjetji in trgovinami.

Okrajni organ tržne inšpekcije 
opravlja posle nadzora, ki se na
našajo na promet blaga na debelo 
in na cene v tem prometu. Sem 
spadajo organizacijsko - statuarna 
vprašanja trgovinskih gospodar
skih organizacij za trgovanje na 
debelo in zunanjetrgovinskih pod
jetij, dalje poslovanje trgovskih 
podjetij na debelo, izvoznih pod
jetij in nabavno prodajnih zadrug, 
kmetijsko-proizvodnih organizacij 
ter industrijskih in drugih podje
tij, ki so izenačena z industrijski
mi podjetji.

Republiški tržni inšpektorat 
opravlja posle nadzora, ki se na
našajo na opravljanje turističnih 
gospodarskih dejavnosti ter poslo
vanja gospodarskih organizacij za 
trgovske storitve (agencija, in
špekcije, posredniška podjetja, 
skladiščna podjetja), zvezni tržni 
inšpektorat pa je pristojen za 
kontrolo poslovanja produktivnih 
borz, avkcijskih mest in poslov
nih združenj ter za nadzor nad 
predpisi o zadolžitvah proizvajal
cev tobaka glede pridelka in od
kupa njihovega pridelka.

Posle tržne inšpekcije opravlja
jo torej organi raznih stopenj: ob
činski, okrajni, oblastni, pokrajin
ski, republiški in zvezni. Vsi sku
paj predstavljajo službo tržne in
špekcije. V okviru te službe ima 
vsak od navedenih organov svoje 
mesto in s tem v zvezi tudi svoje 
naloge. Pri izpolnjevanju nalog 
morajo vsi organi tržne inšpekcije 
delovati skladno kot enoten me
hanizem. Posli iz pristojnosti služ
be tržne inšpekcije so razdeljeni 
med te organe tako, da je zajam
čeno čim uspešnejše opravljanje 
nalog, ki jih nalaga družbena 
skupnost tržni inšpekciji.

MOSCANSKA SKUPNOST izhaja 
redno vsak mesec. Cena posamez
nemu izvodu je 20 din. Letna na
ročnina znaša 240 din. Naročila 
sprejema Uprava Moščanskc skup
nosti. Ob Ljubljanici 36/1.

Še lani bi težko verjeli, da bo 
za kinom Triglav čez leto dni že 
stala zgradba za vsakodnevne po
trebe prebivalstva na Kodeljevem. 
In vendar je danes to že dejstvo. 
Prve zamisli o tem domu so se 
rodile šele v začetku letošnjega 
leta — da pa danes že stoji, mo
ramo prebivalci Kodeljevega iz
reči pohvalo in priznanje pred
vsem občinskemu ljudskemu od
boru Moste.

S to zgradbo bo zlasti rešen že 
dolgoletni problem varstva otrok, 
saj bodo v njem poleg drugega 
tudi prostori za naše najmlajše. 
Seveda s temi prostori to vpra
šanje na Kodeljevem še ne bo 
popolnoma rešeno, toda prvi ko
raki so narejeni in to je za za
četek več kot spodbudno.

Prav tako bo v novem • domu 
Stanovanjske skupnosti tudi pro-

Društvo upokojencev naše ob
čine je pred nedavnim priredilo 
ob podpori ObLO Moste za člane, 
stare nad 75 let, družabni večer 
z zakusko. Vabilu se je odzvalo 
nad 100 članov, starih od 75 do 
89 let. Tako veliko število udele
žencev jasno izpričuje, da je v 
naši industrijski občini zdrav rod, 
ki dosega visoko starost, kljub 
težkemu delu skozi vse življenje. 
Prireditvi in starčkom sta dala 
priznanje predsednik ObLO Mo
ste tov. Fain Ciril in načelnica 
socialnega skrbstva tov. Francka 
Dolenčeva.

Po pozdravnem govoru predsed
nika moščanske podružnice dru
štva upokojencev je govoril tudi 
predsednik občine ter ob zaključ
ku svojih izvajanj izročil podruž
nici — ob petletnici obstoja občine 
— lepo spomenico kot priznanje 
društvu za uspešno delo. Za tople 
predsednikove besede, za prizna
nje in za pomoč se je v imenu 
odbora zahvalil tajnik podružni
ce.

štor za pralnico in likalnico. Stro
ji za pralnico že dalj časa čakajo, 
da jih bodo montirali in dali v 
pogon. Marsikdo na Kodeljevem 
že težko pričakuje, da ko bo pral
nica pričela obratovati — po dose
danjih izgledih ta res ni več da
leč. Ogromno pomoč bodo imeli 
s pralnico predvsem prebivalci 
novih blokov, ki bodo zrasli na 
nekdanjem igrišču Slovana.

Tudi nekdanja mala Slovanova 
dvorana bo v sklopu novega do
ma Stanovanjske skupnosti dobi
la novo lice in nov pomen. Po
stala bo poleg dvorane glasbene 
šole kulturni center za Kodeljevo. 
V njej bo stanovanjska skupnost 
organizirala televizijski klub.

Tako bo kulturno središče Ko
deljevega ob Ljubljanici št. 36 z 
novim domom dobilo še večji po
men. B

Po govorih se je razvila spro
ščena zabava, ki jo je z vedrimi 
zvoki poživljal trio Ljudske mi
lice. Veselje je bilo gledati nad 
80 let stare pare, ki so se vrteli 
ob poskočnih polkah in valčkih. 
Stari veterani dela so med petjem 
in rajanjem obujali spomine na 
dolgo življenjsko pot, na osvobo
dilno borbo, v kateri so tudi sami 
sodelovali ter tako prispevali svoj 
delež skupnim naporom. Čeprav 
je bil predviden program le do 
19. ure (zaradi visoke starosti po
vabljencev), se nihče ni mogel lo
čiti in se je prireditev zavlekla do 
21. ure. Ob slovesu so se starčki 
solznih oči zahvaljevali za prije
ten večer. Videli so, da ljudska 
oblast na njih ni pozabila! Naj
lepši dokaz zahvale so njihove be
sede, da jim bo spomin na to lepo 
prireditev še dolgo lepšal življe
nje.

Takih prireditev si še želimo, 
moščanski podružnici upokojencev 
pa želimo še mnogo plodnega dela 
in uspehov.

Vetemmm deta ~
zdravo in na mnoga leta
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Dedek Mraz tudi v Mostah
Zakaj pa ne? Saj je vedel, da 

so otroci skoro ves december spra
ševali: »Mamica, očka — kdaj bo 
prišel dedek Mraz, ali bo kmalu?«

Tisti otroci, ki hodijo že v šolo, 
so kar v koledarjih črtali dneve 
in vsi veseli ugotavljali — samo 
še 9, 8, 7, 6... dni. Tisti pa, ki še 
ne hodijo v šolo, so dobili odgo
vor: »Še desetkrat, tolikokrat, ko
likor imaš prstov na obeh rokah, 
boš šel spat in dedek Mraz bo 
prišel.« Nekatere mamice so go
tovo narisale deset pasjih hišic 
z odprtimi vrati. Vsak dan so za
prle psička Pazija v svojo hišico 
in ko so zaprli zadnja vrata, je 
prišel dedek Mraz.

Oh, kako težko so ga pričako
vali vsi otroci — predšolski in šol
ski. Seveda so se ga veselili tudi 
odrasli, saj je prihod dedka Mraza 
združil družine ob Novoletni Jel
ki. Čustvene vezi so postale moč
nejše. Očka je z majhno pozor
nostjo razveselil mamico, mamica 
očka — oba otroke.

Pa nikar ne mislite, da so otroci 
pozabili nanju. Neki deček je raz
veselil mamico in očka s šopkom 
rdečih nageljnov in jima na ta 
način pokazal, kako zelo ju ima 
rad, drugi ju je presenetil s pod
stavkom za krušno košarico, ki se 
ga je naučil delati v svoji šolski 
zadrugi .Sestrica je za oba izvezla 
okrasni prtiček ali naskrivaj spek
la pecivo, ki ga je naložila v lično 
košarico, spleteno iz šibja. Tudi 
to je sama napravila, saj zna prav

tostjo rešil oflroke vseh težav. Če 
ne bi bilo Miška, bi slepi Andrej 
ne mogel ozdraviti.

Zavesa je padla. A le kje je 
dedek Mraz? Gotovo hodi zelo 
počasi, ker je že tako star! Mo
goče je pozabil, kje ga otroci ča
kajo. Že ga otroci kličejo, da ne 
bi odšel mimo. Kaj še — dedek 
Mraz ne bo kar taKo pozabil. Saj 
ima vendar vse otroke rad. Vrata 
se odpro — dedek Mraz je že tu. 
Otroci široko odprtih oči vklikajo 
od veselja, drugi kar oneme. Že 
jih dedek Mraz pozdravlja, se po
govarja z njimi, saj so vendar 
stari znanci. Vsi bi mu radi kaj 
povedali ali zapeli. No, pa zapojte 
otroci, jih vzpodbudi dedek Mraz. 
Mogoče znate tudi o meni kakšno 
pesmico. In že zadoni po dvorani: 
Siva kučma, bela brada ... Konč
no jim zaželi — srečno v Novo 
leto in počasi odhaja, kajti tudi 
drugod ga že težko čakajo otroci.

Tako se je z dedKom Mrazom 
srečalo v Mostah 2.300 otrok.

Še in še so otroci želeli videti 
dedka Mraza. Zato so jih starši 
peljali v mesto, kjer so ga videli 
v spremstvu pravljičnih bitij, ki 
jih poznajo iz pravljic. Same od 
sebe so se dvigale roke v pozdrav,' 
ko so šli mimo. Veselo so vzkli
kali njemu in njegovemu sprem
stvu. Pa tudi prireditve na Go
spodarskem razstavišču so si ogle
dali.

Kar ves zadnji teden decembra 
je bil poln prijetnih presenečenj

tako plesti kot bratec morda še 
lepše.

•Oh, če bi hoteli naštevati, s 
čim vse so presenetili otroci stra- 
še, bi prav gotovo zmanjkalo pro
stora.

Novoletno jelko so praznovali 
v vsaki hiši, a dedek Mraz je 
obiskal otroke v šoli in v vrtcih. 
Najdalj se je ustavil v kulturni 
dvorani v domu Titove mladine. 
Tu so mu prišli naproti vsi otroci 
od 3. do 7. leta strosti, pa tudi 
otroci nižjih razredov osnovnih 
šol. Za višje razrede je dedek 
Mraz naročil predstavi: Kekec in 
Mojca v Drami in Tajno društvo 
PGC v Mestnem gledališču.

Otroci, ki jih je obiskal dedek 
Mraz v Mostah, so pred njegovim 
Prihodom gledali pravljično igrico 
Bogatin in zdravilni kamen, ki jo 
je prav za to priliko naštudirala 
mladinska dramska sekcija DPD 
Svoboda.

Ko bi le videli in slišali, kako 
so otroci občudovali medveda Mi- 
$ka, ki je s svojo močjo in zvi
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Predstavnika osnovne šole Vide Pregare v družbi z ostalimi prvo- 
.. .ti-’.;-*. nagrajenci V Beogradu

TSLaša prva nagrada
Zvezno tekmovanje zadrug je 

bilo zaključeno. Nagrajene zadru
ge so z veseljem pričakovale re
zultate. Kakšno veselje, ko smo 
zvedeli, da si je priborila naša 
šola prvo zvezno nagrado!

Zdaj smo težko pričakovali dan, 
ko se bomo odpravili na pot — po 
nagrado. V Ljubljani smo se zbra
li predstavniki nagrajenih zadrug 
iz Slovenije ter se skupno odpra
vili.

Že v zgodnjih urah smo prispeli 
na beograjsko železniško postajo. 
Odpravili smo se v Pionirski dom. 
Ob 11. uri smo prisostvovali sve
čani razdelitvi diplom in nagrad. 
Tovariši in tovarišice so nam v 
govorih čestitali k uspehu. Nagra
jeni so bili tudi tovariši učitelji in 
tovarišice, ki so se posebno izka
zali v tekmovanju, s tem, da so 
vodili zadružnike. Podeljenih je 
bilo deset (10) prvih zveznih na
grad po 300.000 din, petindvajset 
(25) drugih in petindvajset (25) 
tretjih nagrad.

Po tej svečanosti smo se odpra

vili v Pionirsko mesto na kosilo. 
Po kosilu smo odšli na počitek, 
nato pa smo se odpravili na spre
jem pri tovarišu Rodoljubu Co- 
lakoviču. Tovariš Colakovič se je 
po krajšem razgovoru z mladimi 
zadružniki umaknil s starejšimi 
predstavniki zadrug v drug pro
stor. Z nami so ostali novinarji 
in reporterji beograjske radijske 
postaje. Ti so snemali naše govore 
na magnetofonski trak in nas več
krat fotografirali. Tudi sami med 
seboj smo se takrat še bolj spoz
nali, se pogovarjali o zadrugah in 
o šoli.

Tu smo se zbrali mladinci in 
pionirji iz vse Jugoslavije. Mnogi 
smo sklenili prijateljstvo, si zapi
sovali tudi naslove, z obljubo, da 
si bomo dopisovali.

S potovanja sem se vrnila z le
pimi vtisi, najbolj pa sem bila 
vesela prve nagrade, ki smo jo do
bili za naše enoletno pridno delo.

Olga Alibašič 
učenka 8. c razreda

Roditeljski sestanek na Glasbeni šoli
in lepih doživetij, ki jih otroci 
zlepa ne bodo pozabili. Ob raz- 
stanku so otroci vzklikali dedku 
Mrazu: »Čez leto dni na svidenje 
— na svindenje, dedek Mraz!«

M. G.

Klavirski oddelek Glasbene šole 
Moste je sklical 6. 12. 1960 rodi
teljski sestanek. Zavedajoč se po
mena, ki ga ima za napredek go
jencev sporazumevanje in sode
lovanje med starši in profesorji, 
organizira Glasbena šola take se
stanke tudi na ostalih oddelkih

OBISK PRI AMD MOSTE
Pred nedavnim smo si pionirji

5. a razreda osnovne šole Maksa 
Perca zelo razveselili, ko nas je 
tov učiteljica obvestila, da si bo
mo ogledali kabinet AM društva 
Moste. Zeljno smo pričakovali ta 
dan, kajti motorizacija tudi nas 
pionirje vedno bolj zanima.

Predstavnik Avto-moto društva 
Moste nam je predaval o avtomo
bilu ter nam pokazal ogrodje pre
cej velikega avtomobila tipa 
Stayer. Razkazal nam je vse važ
ne in drobne dele motorja, karo
serije in šasije ter nam razložil 
njihov pomen oziroma delovanje.

Tovariš predavatelj nam je po

vedal tudi o avtomobilski tehniki 
brez katere si danes življenje že 
kar težko predstavljamo. Avto
mobil je danes v gospodarstvu eno 
najvažnejših prometnih sredstev.

Kakor vsi drugi tudi mi pionirji
5. a razreda osnovne šole Maksa 
Perca željno pričakujemo dan, ko 
bomo tudi pri nas v Mostah imeli 
pionirski avtopark s pionirskimi 
avtomobilčki. Tako bomo tudi naj
mlajši lahko začeli delovati v av
to-moto organizaciji.

Avto-moto društvu Moste pa že
limo še mnogo uspehov.

Pionirji 5. a razreda 
Osnovne šole Maksa Perca

(violina, pihala, trobila, petje). 
Starši so z zanimanjem poslušali 
načelnico oddelka, ki je v kratkih 
besedah orisala namene, zahteve 
in delo šole pri oblikovanju oseb- 
nostin otrok in mladoletnikov. 
Podčrtala je vpliv, ki ga ima 
glasba na otrokov značaj in s tem 
njeno važno mesto pri vzgoji 
mladine. Namen šole je, da po
maga izoblikovati delovnega člo
veka, ki bo znal v polni meri iz
koristiti vse možnosti, ki mu jih 
nudi naša skupnost za kulturno 
življenje in izživljanje. Sredstva, 
ki jih daje skupnost za glasbeno 
šolanje, bodo pravilno izkoriščena, 
če bo delo šole uspešno — za kar 
so odgovorni starši in profesorji. 
O tem, da so oboji vložili v ta 
namen mnogo truda, govore uspe
hi, ki jih je dosegla šola v dose
danjem delu.

Sestanek je minil v sproščenem 
razgovoru, v katerem so se starši 
pri posameznih profesorjih po
drobneje zanimali za delo in uspe
he svojih otrok v letošnjem šol
skem letu.

Heda Ceh-Veronek
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V senci uspehov košarkarjev 
Slovana so ostala prizadevanja in 
uspehi košarkaške vrste Partiza
na Moste, ki je z obstankom v 1. 
ligi napravila največje preseneče
nje pretekle sezone. Kaj takega 
v enotni slovenski ligi ni uspelo 
še nobeni ekipi. Ko je KZ Slo
venije pred tekmovanjem anketi
rala trenerje klubov 1 lige, so bili 
enotni samo v razvrstitvi enega 
moštva — na zadnje mesto so vsi 
postavili mlade Moščane. Njim pa 
to ni pokvarilo veselja do dela. 
Niso odnehali tudi tedaj, ko sta 
dva najboljša igralca (Cerkvanik

trdega dela so rodili uspeh. Niso 
bili zadnji. Kdo pa so ti pionirji 
meščanske košarke, kaj so doseg
li, kako delajo in kakšne so nji
hove težave?

Jeseni leta 1957 so se zbrali 
v Partizanu Moste mladi fantje 
z vseh strani. Bili so delavci, di
jaki, vajenci, študentje. Združe
valo jih je eno: ljubezen do ko
šarke. Začeli so trenirati pod vod
stvom Janeza Virka. Ze naslednje 
leto je delo rodilo prve uspehe: 
bili so PRVI na TURNIRJU TREH 
za vstop v II. ligo. Nato je okto
bra 1958 prevzel vodstvo tov. Mar

TRI LETA uspehov košarkarjev 
Partizana Moste

in Gerželj) odšla k vojakom in 
ko je Virk prenehal s košarko. 
Pripravljali so »-veliko maščeva
nje« vsem napovedovalcem in ve
likim favoritom. Enotni so bili v 
sklepu: »Točke v Mostah ne bodo 
poceni!« V tem so popolnoma 
uspeli. Kot vsak začetnik so izgu
bili nekaj dobljenih tekem, konec 
pa je poplačal ves trud. Meseci

jan Slana, ki je sestavil obširen 
večletni načrt dela, ki ga z mali
mi spremembami izvaja še danes. 
To je bila prelomnica, prehod k 
načrtnemu delu. Na seji načel
stva je dejal: »-V dveh letih bomo 
prišli v 1. slovensko ligo!« To 
smelo obljubo pa so njegovi iz
polnili že prvo leto. Bili so prvi v 

(Nadaljevanje na 7. str.)

Goti tmaa
Marsikdo, ki ne pozna delova

nja taborniških organizacij, bi se 
smejal imenu Črni mrav, Čebeli
ca in podobno. Niti sanja se mu 
ne, da ta imena ponazarjajo iz
redno bogato dejavnost, izredno 
prizadevanje, samodisciplino in 
odpovedovanje članov enega ali 
drugega odreda taborniške orga
nizacije. In prav zato, ker se pre
malo piše o taborniških organi
zacijah, smo se namenili objaviti 
program dela odreda tabornikov 
Črni mrav iz Most, ki ima v svo
jih vrstah nad 200 članov.

Odred ima sedemčlanski svet in 
štiričlansko upravo. O programu 
dela v 1. 1961 je na zadnji seji 
upravnega odbora občinske zveze 
za telesno vzgojo Moste poročala 
tajnica uprave odreda Cmi mrav 
tov. Lida Bezlaj.

Januar in februar: Priprave za 
izpite po vodih, ročna dela, zim
ski izleti, tekmovanja v teku in 
sankanju;

Marec: Ob prvem lepem vre
menu izleti odreda, nato proslava 
8. marca, posvetovanje o tabor
jenju; ,

April: Mnogoboj med četami, 
22. aprila ob 10. obletnici ZTS 
slavnostni zbor odreda, partizan
ski pohod na Janče s tabornim 
ognjem in zaobljube, 27. aprila 
proslava po četah;

Maj: Prvomajski tabor, akcija 
Ilegalec, Pohod ob žici okupirane 
Ljubljane, Titova štafeta, priredi
tve ob Tednu mladosti, povezava 
z DPM in LMS;
' Junij: Otvoritev koče na Jan

čah, vodniški tečaji;
Julij: 4. julij partizanski pohod, 

udeležba na III. zletu ZTS, ki bo 
združen s proslavo 20. obletnice 
vstaje, odhod v taborniške delov
ne brigade, taborjenje za starejše 
člane;

Avgust: Taborjenje;
September: Občinski zbor čet 

in kluba, organizacijska ureditev 
in razširitev odreda, 6. septembra 
pohod po Mostah;

Oktober: Občni znor odreda.
Torej — lep program, ki obeta 

mnogo dela, a ga lahko zmorejo 
in ga bodo zmogli naši Črni mravi.

Posnemajte!

V telovadnicah TVD Partizan Moste 
in Zelena jama je vedno zelo živahno

Telovadnica je bila še zaprta. V 
garderobi so se nadobudni fantič
ki ali — kakor jim pri TVD Parti
zan strokovno pravijo — »deca«, 
v igri in smehu prerivali ter ne
strpno čakali, kdaj bo telovadni
ca odprta. Vstopil sem v gardero
bo in nekaj trenutkov občudoval 
izredno živahnost. Lahko bi rekel 
malce razposajeno nagajivost. Ni
so se ozirali name. Nadaljevali so 
s svojo živahno razpravo in pre
rivanjem. Poslužil sem se belež
nice. Zapisal sem ime mirnega 
fantička, ki je potrpežljivo čakal, 
kdaj napoči čas za telovadbo — 
kajti vsi so prišli prezgodaj.

»... Božo Frece, Branko Lo- 
gonder, brata Cvek, Bojan Jager, 
Osredkar, Cehovil...«

••Se mene zapišite«, so se obra
čali vsi še nezapisani in me takoj 
obkrožili. Prenehali so s svojo na
gajivo igro. Vsi so želeli, da bi bili

Zeleno Jamo.
»Inkognito« sem stopil v telo

vadnico tamkajšnjega Partizana. 
Bila je polna zasedena. Načelnik 
tov. Jože Mavrič ter vodnika Na
ce Grem in Lojze Vrtačnik so 
urejevali vrste in pripravljali 
orodje ter ostale pripomočke za 
nadaljevanje vadbe. Neopazno 
sem švignil mimo bučnega »če- 
beljnjaka« ter se napotil na bal
kon, od koder bi laže opazoval 
delo v telovadnici. Lep razgled, 
skladne vaje in popolna zaposle
nost. Najprej ima telovadbo deca, 
slede jim pionirji, mladinci, čla
ni. Telovadnica je neprekinjeno 
zasedena. Mimo članov Partizana 
uporabljajo obe telovadnici tudi 
ostale organizacije — šolska šport
na društva, Slovanovi športniki 
in drugi.

Na navedenem sestanku uprav
nega odbora Občinske zveze za

Telovadnica v Zeleni Jami je polno zasedena od jutra do večera

zapisani v mojo beležnico, čeprav 
niso vedeli, zakaj jih zapisujem! 
Kajti zapisovanje je bila ukana, 
da bi jih pomiril ter se z njimi 
pogovoril...

»Radi hodimo k telovadbi«, so 
začeli pripovedovati vsi v en glas. 
»Vsi že hodimo v šolo, kjer ima
mo tudi telovadbo. Kljub temu 
pa si želimo čimveč razvedrila v 
telovadnici«.

Naš pogovor je bil bliskovito 
prekinjen. Urno so ubrali pot iz 
garderobe. Telovadnica je bila že 
odprta in vodnik je že čakal...

»Se mene zapišite«, mi je zve
nelo v ušesih. In sem ga res za
pisal: Bojan Pelerina! Takoj po 
prihodu v telovadnico je vodnik 
tov. Miha Kandušar s piščalko 
dal znak za začetek. Peterina pa 
ni ubogal. Pokazal mu je pot v 
garderobo. Nato je posredovala 
oskrbnica Mara Tavčarjeva, ki ji 
je Peterina obljubil, da bo priden 
in da ji ne bo nagajal. Vodnik ga 
je nato sprejel ponovno v vrste...

»Živahni so in včasih nagajivi,« 
je začela pripovedovati Tavčar
jeva. »Mimo vodnikov ubogajo tu
di mene, vendar ne morem biti 
povsod in včasih se zgodi, da na
pravijo tudi kakšno škodo — raz
bijejo šipe ali podobno ...«

To je bil obisk pri TVD Parti
zan Moste. Nato sem se napotil v

telesno vzgojo je predsednica ko
misije TVD Partizan tov. Marija 
Dremelj poročala o delu obeh 
društev. Omenila je nekatere te
žave, s katerimi se norita društ
veni upravi in ki jih skušata re
šiti na najbolj koristen način. Gre 
predvsem za pomanjkanje vodnic, 
pomanjkanje sredstev, premalo 
kandidatov se javlja za razne te
čaje in podobno. Do občnih zbo
rov, ki bodo v januarju in fe
bruarju, pa bodo društvene upra
ve skušale odpraviti še preostale 
pomanjkljivosti v delu.

Da bi dobili popolnejšo sliko o 
obeh organizacijah, navajam še 
nekaj podatkov.

Partizan Zelena jama: 217 čla
nov, 4 vodniki, 2 trenerja in 1 
inštruktor. Potrebujejo še 7 vod
nikov. Gojijo tenis, košarko in 
splošno vadbo.

Partizan Moste: 256 članov, 7 
vodnikov, 3 inštruktorji in trener. 
Gojijo osnovno vadbo in košarko.

Tako torej z obiskom v obeh 
Partizanih!

Na občinski zvezi pa so raz
pravljali tudi o poživitvi dela 
TVD Partizan v Stepanji vasi. 
Predlagajo, da bi bil čimprej zgra
jen most preko kanala pri šport
nem parku na Kodeljevem. To bi 
izredno poživilo telesnovzgojno 
dejavnost v Stepanji vasi.
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SPOZNAVAJ 
ŠPORT DOMA 
IN PO SVETU

Občinska zveza za telesno vzgo
jo je v sodelovanju z ostalini te- 
lesnovzgojnim organizacijam iz 
Most organizirala zanimivo tek
movanje pod naslovom »Spozna
vaj šport in telesno vzgojo doma 
in po svetu. Za to tekmovanje se 
je prijavilo 33 ekip iz moščanskih 
šol. I. težavnostna stopnja je bila 
na sporedu 25. decembra lani, II. 
pa 15. januarja letos. V obeh stop
njah je iz nadaljnjega tekmova
nja izpadlo 20 ekip, tako da je za 
III. težavnostno stopnjo, ki bo 5. 
februarja, ostalo še 13 ekip. Za 
zmagovalce so predvidene lepe 
nagrade, medtem ko bodo dobila 
bogate nagrade tudi šolska šport
na društva, sorazmerno številu 
tekmujočih ekip iz svojih vrst, 
ki so zmagale v tem tekmovanju.

(Nadaljevanje s 6. str.)
drugi ligi in postali novi člani 1. 
lige! In danes — največji njihov 
uspeh: ostali so v 1. ligi.

Trenutno vadi košarko preko 60 
fantov in deklet v štirih moštvih. 
Člane trenira še vedno Marjan 
Slana, mladince Janez Gostinčar, 
mladinke Tone Turk in pionirje 
Riko Hvastja. Vsi imajo trenerske 
ali vaditeljske tečaje. Nekateri 
igralci prvega moštva pa vodijo

redno vadbo v Partizanu.
Težav imamo precej, saj so 

med drugimi celo brez trdega be
tonskega igrišča. Vse ostale ekipe 
v prvi in drugi ligi ter večina v 
podzvezi imajo taka igrišča. V 
Mostah pa samo obljubljajo, na 
obljubah pa, če so še tako »trdne« 
se ne da igrati. Za obstanek v ligi 
gre velika zahvala Slovanu še po
sebno tov. Lokarju, ki je omogo
čil trening in tekme na novem

V prejšnji številki smo poročali o ustanovnem občnem zboru AMD 
Moste. Danes objavljamo posnetek s tega zbora. Predstavnik Obč. 

aa telesno vagojo tovariš Pfundner pozdravlja občni zbor

Tri leta uspehov košarkarjev 
Ljubljana-Moste

igrišču na Kodeljevem. Zal je bilo 
to omogočeno samo članom, ostali 
so trenirali v »Sahari« — tako 
so imenovali prašno igrišče Parti
zana, ki ga je skoraj nemogoče 
dobro preškropiti. Denarja ni vča
sih niti za najnujnejše. Vendar 
gre vsa zahvala vestnim funkcio
narjem Partizana, posebno tova
rišu NADIŽARJU, da jim je us
pelo doseči vsaj toliko. Meščan
ski košarkarji so v letošnjem letu 
porabili najmanj izmed vseh mo
štev I. lige. Samo oni niso bili 
na skupnem taborjenju pred je
senskim delom lige. Nimamo 
funkcionarjev, ki bi vodili razne 
upravne in organizacijgke posle.
Vse delajo igralci sami, to pa je 
zelo težko.

Košarkarji Partizana Moste naj 
bodo zgled ostalim društvom in 
ekipam, kako se dajo doseči tudi 
veliki uspehi z resnim in po
žrtvovalnim delom ter ob skrom
nih materialnih pogojih. SM

Nogometni klub Slovan organi
zira veliki turnir v malem nogo
metu. Turnir bo v dopoldanskih 
in popoldanskih urah 29. januarja 
v veliki dvorani na Gospodarskem 
razstavišču v Ljubljani. Nastopilo 
bo osem moštev, ki bodo tekmo
vala v dveh skupinah po enoj
nem pokalnem sistemu za razvr
stitev od prvega do četrtega me
sta. Svoja moštva so prijavili 
ljubljanski Triglav, Ljubljana, 
Krim in prireditelj Slovan.

Z organizacijo tega turnirja je 
vodstvo NK Slovan prevzelo veli
ko in odgovorno nalogo, hkrati pa

postalo prvi pobudnik tekmovanja 
v malem nogometu v Sloveniji. 
Mladi privrženci okroglega usnja 
bodo na tem turnirju sodelovali 
le kot gledalci, ker bodo zaradi 
popularizacije nastopili v glavnem 
člani; po ka pride pomlad, se bo
do tudi sami poganjali za okrog
lim usnjem na novourejcnih igri
ščih za mali nogomet. Omenimo 
naj še, da je NK Slovan kot prvi 
v Sloveniji začel urejevati igrišče 
za mali nogomet, ki bo moščanski 
mladini na voljo že v prvih po
mladanskih mesecih.
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BILANCA BILANCA
na dan 31. decembra 1959 na dan 31. decembra 1959

Gospodarska organizacija MATIČNI INDUSTRIJSKI TIR 
JAVNIH SKLADIŠČ

Aktiva Naziv postavke Pasiva Naziv postavke
A. Osnovna sredstva A. Viri osnovnih
Osnovna sredstva 30,653.545 sredstev
Denarna sredstva Sklad osnovnih
osnovnih sredstev 1.788.052 sredstev 32,441.597

Drugi viri osnovnih
sredstev —

B. Sredstva skupne B. Viri sredstev
porabe skupne porabe
Sredstva skupne Sklad skupne porabe 12
porabe — Drugi viri sredstev
Denarna sredstva skupne porabe —

skupne porabe 12
C. Obratna sredstva C. Viri obratnih
Skupna obratna sredstev
sredstva — Sklad obratnih

sredstev —

Drugi viri
obratnih sredstev —

D. Izločena sredstva 184.439 D. Rezervni sklad
Denarna sredstva in drugi skladi 184.439
rezervnega sklada Rezervni sklad in
in drugih skladov — drugi skladi —

Denarna sredstva Viri nerazporejenih
nerazporejenih sredstev 2,358.038
sredstev —

E. Sredstva v obračunu E. Viri sredstev
in druga aktiva 2,332.652 v obračunu in druga
Kupci in druge terjatve — pasiva
Druga aktiva 643.295 Kratkoročni krediti

za obratna sredstva —

Dobavitelji in druge
obveznosti 617.909
Druga pasiva —

Skupaj . . . 35,601.995 Skupaj . . . 35,601.995
Predsednik upravnega odbora:

(Zlobko Vlado)
Vodja računovodstva: Direktor:

(Petrič Franc) (Boštnar Jože)

BILANCA
na dan 31. decembra 1959

Gostinsko podjetje »ZELENA JAMA«, Ljubljana — Pokopališka 14
Aktiva Naziv postavke v 000 din
A. Osnovna sredstva
Osnovna sredstva 3,109
Denarna sredstva
osnovnih sredstev 573
B. Sredstva skupne porabe
Sredstva skupne porabe —
Denarna sredstva
skupne porabe 22

C. Obratna sredstva
Skupna obratna sredstva 6,176

D. Izločena sredstva
Denarna sredstva 
rezervnega sklada 
in drugih skladov 101
Denarna sredstva 
nerazporejenih sredstev 218
E. Sredstva v obračunu 
in druga aktiva
Kupci in druge terjatve 705
Druga aktiva —

Skupaj . . . 10.904

Pasiva Naziv postavke v 000 din
A. Viri osnovnih sredstev
Sklad osnovnih sredstev 2.807
Drugi viri osnovnih sredstev 980

B. Viri sredstev 
skupne porabe
Sklad skupne porabe 1.022
Drugi viri sredstev
skupne porabe / —
C. Viri obratnih sredstev
Sklad obratnih sredstev 927
Drugi viri
obratnih sredstev —
D. Rezervni sklad 
in drugi skladi
Rezervni sklad
in drugi skladi Ul
Viri nerazporejenih
sredstev 2.046
E. Viri sredstev v obračunu
in druga pasiva
Kratkoročni krediti
za obratna sredstva 207
Dobavitelji in druge
obveznosti 2.804
Druga pasiva —

Skupaj . . . 10.904
Predsednik upravnega odbora:

(Povšc Štefka)
Vodja računovodstva: Direktor:

(Mijič Franja) (Bau Anton)

Gostilna »PRI GARAŽAH«, Ljubljana-Mostc, Srcdiška 12
Aktiva Naziv postavke v 000 din
A. Osnovna sredstva
Osnovna sredstva 589.468
Denarna sredstva
osnovnih sredstev 119.239
B. Sredstva skupne porabe
Sredstva skupne porabe —
Denarna sredstva
skupne porabe —

C. Obratna sredstva
Skupna obratna sredstva —

D. Izločena sredstva 
Denarna sredstva 
rezervnega sklada
in drugih skladov 28.790
Denarna sredstva 
nerazporejenih sredstev —
E. Sredstva v obračunu 
in druga aktiva
Kupci in druge terjatve —
Druga aktinva 1,215.259

Pasiva Naziv postavke v 000 din
A. Viri osnovnih sredstev
Sklad osnovnih sredstev 589.468
Drugi viri
osnovnih sredstev 119.239
B. Viri sredstev 
skupne porabe
Sklad skupne porabe 
Drugi vin sredstev 
skupne porabe
C. Viri obratnih sredstev 
Sklad obratnih sredstev 
Drugi viri 
obratnih sredstev
D. Rezervni sklad 
in drugi skladi 
Rezervni sklad 
in drugi skladi 
Viri nerazporejenih 
sredstev
E. Viri sredstev 
v obračunu 
in druga pasiva
Kratkoročni krediti 
za obratna sredstva 
Dobavitelji in 
druge obveznosti 
Druga pasiva 984.113

27.146

32.790

200.000

Skupaj ... 1,952.756 Skupaj . . . 1,952.756
Predsednik upravnega odbora:

7
Vodja računovodstva: Direktor:

(Weissbachcr Fani) (Klcšnik Ivan)

BILANCA
na dan 31. decembra 1959

Gostišče »TRIGLAV« -
Aktiva Naziv postavke v 000 din
A. Osnovna sredstva
Osnovna sredstva 544
Denarna sredstva
osnovnih sredstev 264
B. Sredstva skupne porabe
Sredstva skupne porabe —
Denarna sredstva
skupne porabe 4

C. Obratna sredstva
Skupna obratna sredstva —

D. Izločena sredstva 
Denarna sredstva 
rezervnega sklada
in drugih skladov 23
Denarna sredstva 
nerazporejenih sredstev 82
E. Sredstva v obračunu 
in druga aktiva
Kupci in druge terjatve 13
Druga aktiva 642

Skupaj . . . 1.572
Vodja računovodstva:

(Mijič Franja)

Ljubljana, Zaloška c.
Pasiva Naziv postavke v 000 din
A. Viri osnovnih sredstev
Sklad osnovnih sredstev 808
Drugi viri
osnovnih sredstev —
B. Viri sredstev 
skupne porabe
Sklad skupne porabe 4
Drugi viri
sredstev skupne porabe —
C. Viri obratnih sredstev
Sklad obratnih sredstev 35
Drugi viri obratnih sredstev —
U. Rezervni sklad 
in drugi skladi
Rezervni sklad
in drugi skladi 23
Viri nerazporejenih sredstev 152

E. Viri sredstev 
v obračunu in druga pasiva
Kratkoročni krediti 
za obratna sredstva 
Dobavitelji 
in druge obveznosti 
Druga pasiva

Skupaj . .
Poslovodja:

(Pečar Marija)

225
325

1.572

Spoštovane bralce obveščamo, da bomo v naslednji številki objavili 
poročilo z občinske letne konference SZDL Ljubijana-Moste-Polje, 

ki se je vršila 27. januarja 1961. Izdaja ObO SZDL Ljubljana-Moste. — List izhaja mesečno. — Od
govorni urednik Stefan Trobiš. — Tlaka CZP »Kočevski tisk« Kočevje


